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Milí čtenáři, 

rok se s rokem sešel a už tu opět 

máme adventní čas. Hned od začátku 

školního roku jsme se všichni vrhli do pilné 

práce, a tak to čtvrtletí uteklo jako voda. Ani 

si někteří nevšimli, že za dveřmi již pomalu 

cinká řetězem čert a Mikuláš ťuká na okénko 

svou dlouhou holí. 

A protože se nám vánoční čas již 

rychle blíží, rádi bychom Vás pozvali na 

společné setkání žáků, učitelů, rodičů a 

dalších přátel naší školy. Jde o již tradiční 

Vánoční jarmark na Resslovce, tentokrát    

„v novém kabátě“. Nebo chcete- li v nových 

prostorách sportovní haly, kterou si žáci velmi 

oblíbili. 

Vánoční jarmark začne 7. prosince 

v 15.30  vystoupením žáků naší školy a poté si 

můžete zakoupit drobné dekorace a dárečky, 

které vyrobili žáci a učitelé.  Pro mlsné jazýčky 

bude opět připraveno něco dobrého 

k občerstvení i k zahřátí.  

Výtěžek z tohoto jarmarku bude věnován na 

konto Adventních koncertů v České televizi. 

Za všechny příspěvky předem děkujeme. 

 

 

 

 

 

 

Určitě jste si také všimli plakátu, který 

o našem jarmarku informuje. Jsem velmi 

ráda, že jsem oslovila našeho velmi nadaného 

žáka Mikuláše Martínka, který nakreslil 

obrázek s vánoční tematikou, který zdobí 

tento plakát. Tímto bych mu chtěla nejenom 

poděkovat, ale také předat všechny obdivné 

pohledy, které jsem viděla, a komentáře, 

které jsem slyšela. 

 

Pokud byste chtěli od tohoto autora 

ještě nějaký přídavek, mám pro Vás další 

jednu „veselou verzi“ vánočního plakátu. 

  A to, jestli se k Vašim Vánocům 

bude hodit spíše obrázek první, či druhý, je 

jen a jen na Vás. 

                 Přeji krásné a klidné Vánoce. 

             Petra Zavřelová 
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Okénko z ředitelny 

 

Vážení kolegové, milí žáci, 

 ze školního roku 2022/2023 jsme pomyslně ukrojili již jedno čtvrtletí a nastal 

tedy čas na částečné bilancování naší práce.  Ne vždy se podařilo všechno, co si možná 

někteří z vás přáli. A protože je teprve u konce první čtvrtletí, není nic ztraceno. 

Snahou, pílí a poctivou prací se dá mnohé ještě zlepšit. Navíc naši učitelé vám nabídli 

další, v pořadí již třetí vlnu, doučování. Všem žákům doporučujeme, aby tuto možnost 

využili. Naši učitelé již k dnešnímu dni pro vás zajistili více jak 700 hodin doučování. 

Jménem ředitelství našim učitelům děkujeme – i pro ně je to práce navíc. 

 

 Od září, první ucelený školní rok, také využíváme sportovní halu. Zkušenosti 

z užívání tříd, šaten a sportovní haly máme více jak výborné. Važme si toho, že máme 

k dispozici takové krásné a nadstandardní prostory. Během nedávné doby proběhla 

také výzdoba těchto prostor. Za povšimnutí jistě stojí fotogeneze naší školy, včetně 

budovy B. Další posun nastal na naší školní zahradě. Přibyly stroje na fitness a máme 

také nakoupené další lavičky. Před několika málo dny byla dokončena výsadba živého 

plotu kolem celé zahrady a my věříme, že vytvoří zajímavé prostředí a zkvalitní pobyt 

na ní. 

 

  



  

  

5 

 

V novém školním roce se také objevila jedna novinka v našem rozvrhu. V mnoha třídách 

přibyl nový předmět informatika. Má jiné pojetí, než byl dosud vyučovaný předmět 

výpočetní techniky. Tato informatika má naše žáky přivést ke znalostem v digitální 

oblasti.  Pro zpestření výuky jsme zakoupili nové digitální pomůcky. Dalších třicet 

tabletů, iPad, roboty, elektronický mikroskop, outdoorové kamery, brýle na virtuální 

realitu a další pomůcky v celkové hodnotě přes 400 000,- Kč. Věříme, že se pomůcky 

budou líbit a budete s nimi rádi pracovat. 

 

  

Již devátým měsícem s námi chodí do školy žáci 

z Ukrajiny, kteří utekli před válkou, co rozpoutalo Rusko. 

Chceme poděkovat všem žákům i našim zaměstnancům, kteří těmto žákům pomáhají a 

snaží se o to, abychom jim vytvořili přívětivé prostředí v jejich nelehké životní situaci. 

Je pozoruhodné a obdivuhodné, že některé ukrajinské děti již zvládly český jazyk na 

výbornou a za tak krátkou dobu se naučily plynně hovořit česky.  

 

V novém roce 2023 čeká naši školu významné výročí. Při vchodu do školy 

z Resslovy ulice jste si jistě všimli, že rok 1903 byl pro naši školu počátkem školního 

vyučování. To znamená: 2023 – 1903 = 120 let výuky v naší škole. Chceme si toto 

výročí připomenout a pozvat všechny bývalé žáky, zaměstnance i další občany k nám 

do školy. Můžete pomoci i tím, že se poptáte ve svém okolí, zda někdo nemá nějaké 

materiály – především fotografie. Fotografie i ostatní materiály bychom naskenovali a 

majitelům hned vrátili. Do příprav se budete moci všichni zapojit, učitelé vás budou 

určitě průběžně informovat. 

       120 120 
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 Chtěli bychom také touto formou poděkovat našim učitelům za vedení zájmových 

kroužků. Jsou pro vás zdarma a učitelé se vám věnují ve svém volném čase. V naší 

škole pravidelně pracuje několik kroužků - keramický, turistický, řemeslný, rukodělný 

a kroužek vaření, basketbalový, sportovních her a pohybových aktivit. Tyto zájmové 

kroužky vedou k rozvoji zručnosti, dovedností a smysluplnému naplnění volného času. 

 

 

 A co nás ještě čeká? No přeci Advent. Nejkrásnější, nejkouzelnější a 

nejočekávanější období v roce. I naši školu si vyzdobíme v duchu Vánoc a bylo by 

pěkné, kdyby každý z nás vytvořil svým přispěním, i třeba jen malým, v naší škole milou 

a příjemnou atmosféru. Přáli bychom si, aby se každý v naší škole cítil pěkně a prožíval 

toto období ve zvlášť příjemné atmosféře. I když naši ukrajinští žáci slaví Vánoce 

později – až 6. ledna, přispějme k tomu, aby i oni měli toto období co nejhezčí. Budou 

ho trávit daleko mimo své domovy, bez svých nejbližších, v obavách a strachu o své 

přátele, spoluobčany a svoji rodnou vlast. Všechny děti mají právo žít v míru, v míru 

chodit do školy a mít pocit jistoty. 

 

Prožijme přicházející období Adventu a poté i vánočních svátků příjemně, 

 ve zdraví, spokojenosti a splnění všech přání. 

Petr Culek a Iveta Vodová 
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Indiánský den 

Za více jak 2 měsíce ve škole jsme se toho již mnoho naučili a také zažili několik nevšedních 

školních dní. V rámci nácviku a procvičování písmenka I, i se obě třídy na jeden den staly indiány. 

V krásných kostýmech a barevných čelenkách jsme se naučili indiánský tanec, novou básničku, 

vyrobili si indiánskou čelenku a vyzkoušeli si v soutěžích a hrách různé indiánské dovednosti. 
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Předávání slabikářů 
 

Ve středu 9. 11. nás čekal slavnostní den, na který jsme se všichni moc těšili – předávání slabikářů. 

Paní knihovnice nás seznámila s prostředím knihovny, přečetla nám pohádku a připravila si pro nás 

několik hádanek na již probraná písmenka. Poté jsme si vyrobili klíč, který nám symbolicky odemkl 

dveře k další cestě za novými písmenky a čtenářskými dovednostmi – to vše nás čeká v novém, 

krásně ilustrovaném slabikáři. 
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Učení pod širým nebem 

Pěkný a teplý podzim nám letos dopřál strávit několik vyučovacích hodin mimo třídu a mimo školu 

– venku, v přírodě, na vzduchu. Vyzkoušeli jsme si, že se lze něco naučit i jinde než ve školních 

lavicích. Bavilo nás tvořit, objevovat, být spolu jako tým… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Při pracovních činnostech vzniklo společným úsilím krásné podzimní slunce z barevných listů. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Projektový den zaměřený na historii Hlinska nás zavedl do různých částí našeho města. Procházka 

spojená s plněním úkolů byla zakončena ve sportovním areálu v Olšinkách, kde jsme si ještě 

nakonec mohli dopřát spoustu jiných aktivit. 
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Setkání v Centru denních služeb Motýl 

Ve čtvrtek 3. listopadu proběhlo mezigenerační setkání v Centru denních služeb 

Motýl v Hlinsku. Děti z 2. B připravily pro babičky a dědečky hudební vystoupení a 

vyrobily pěkné andělíčky. Hned po první písničce se senioři přidali zpěvem nebo 

tleskáním a houpáním do rytmu. Děti si také přinesly svoje fotografie ke společnému 

vzpomínání a představení. Po malém pohoštění byla pro děti připravena rukodělná 

dílnička, kde si mohly vyrobit ježka. Všichni jsme se loučili s radostí v srdci a 

úsměvem na tváři. Těšíme se na další podobná setkání. 
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Třeťáci pomáhají zvířátkům přečkat zimu  

 

Filip: 

Bylo hezké počasí, šli jsme sbírat žaludy. Nasbírali jsme jich hrozně moc a házeli jsme 

listím. Bylo to super. 

Johanka: 

Byli jsme v Blatně na žaludech, protože aby mohli zvířata co jíst. V zimě jim je 

odneseme, už se moc těším. Těším se na to, že to zvířata sní. Jsem ráda, že jsme 

nasbírali celou krabici. Já jsem našla strašně malé. 

Ondra: 

Je krásný den, tak jsme se rozhodli jít ven sbírat žaludy. Sbírali jsme žaludy a paní 

učitelky chtěly udělat fontánu z listí. Pak jsme se vyfotili a dali jsme to do krabice. 

Vojta: 

My ze 3. A jsme šli na procházku do lesa. Šli jsme na žaludy do Blatna. Šli jsme kolem 

řeky Chrudimky a pak jsme se vrátili s celou krabicí žaludů. 

Radek: 

Sbírali jsme žaludy pro zvířátka a byla tam sranda. Házeli jsme listí, a když jsme 

odcházeli, nesli jsme pytlíky se žaludy jako miminka a já jsem si se svým kamarádem 

hrál na slepici a kohouta. A když jsme přišli, tak jsme dali všechny žaludy k sobě a 

vznikla velká krabice. 

Váňa: 

Byl teplý podzimní den. Barevné listy opadávaly. My jsme byli na břehu Chrudimky, 

sbírali jsme žaludy. Bylo jich tam strašně moc. My jsme jich nasbírali celou krabici. 

Eliška: 

Šli jsme sbírat žaludy k řece Chrudimce pod duby do Blatna. Hráli jsme si tam 

s listím. Byla to zábava. Nakonec jsme nasbírali plnou krabici žaludů. 

Anežka: 

Šli jsme do Blatna sbírat žaludy. Byla tam také spousta listí. Nasbírali jsme plnou 

krabici žaludů. 

Lucka: 

Šli jsme do Blatna, protože jsme chtěli udělat dobrý skutek, tak jsme šli nasbírat 

žaludy pro zvířátka na zimu. Pak jsme si hráli s listím. Žaludů jsme nasbírali plnou 

krabici. Jednou jsme jeden pytlík s žaludy roztrhli. 
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Matyáš Š.: 

Bavil jsem se s kámošem a sbíral jsem s ním žaludy. Sbírali jsme žaludy a zaplnili jsme 

celou bednu. 

Natálka: 

Sbírali jsme tam žaludy. Byly tam tak krásné listy a ještě tam byly tak krásné stromy. 

Radim: 

Je krásný den a jdeme sbírat žaludy k řece Chrudimce. Bylo tam hodně krásně a taky 

hodně zábavy. 

Michal: 

Je krásný podzim, je teplo a krásně svítí slunce, jsou pěkné žaludy, k tomu krásné 

listí. Házeli jsme s ním, byla to zábava a povídali jsme si. 

Patrik: 

Sbírali jsme žaludy. Byli jsme na břehu Chrudimky. Dělali jsme vodotrysk z listí. 

Nasbírali jsme plnou krabici žaludů. Svítilo sluníčko. 

Milan: 

Bylo krásné počasí. Šli jsme sbírat žaludy. Udělali jsme dobrý skutek zvířátkům. 

Nasbírali jsme plnou krabici žaludů. 

Jonáš: 

Barevné a krásné listy. Byli jsme na břehu Chrudimky. Sbírali jsme žaludy. Bylo jich 

tam strašně moc! Jsme moc rádi, že jsme tam byli. 

Matyáš Ž.: 

Dnes 18. října jsme šli na procházku do Blatna sbírat žaludy ke břehu řeky 

Chrudimky. Nasbírali jsme celou krabici. Bylo to super. 

Ája: 

Sbírali jsme kaštany pro zvířátka. Dělali jsme vodopád z barevných krásných lupínků. 

Svítilo krásné sluníčko. 

Monika: 

Sbírali jsme žaludy. Sbíráme to pro zvířátka, aby se najedli. Bylo hezky, venku svítilo 

sluníčko, házeli jsme si s listím a povídali jsme si. 

Nazarii: 

My jsme sbírali žaludy, to bylo veselo a dokonce k smíchu. Sbírali jsme je pro zvířata. 

Sešla se nám celá krabice žaludů. 
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Letos se s velkým úspěchem obnovil Turistický kroužek pro žáky 3. - 5. tříd pod 

vedením paní učitelek Soukupové, Adámkové a Čermákové. Konají se v různé školní 

dny, aby se mohlo prostřídat více žáků.    

 

 

Již jsme společně prozkoumali  

Peklo Čertovina,  

prošli jsme Lázeňskou stezku,  

navštívili dětské hřiště ve Studnicích 

 či si prohlédli jelena a srnky ve Vítanově.  

Velkým zážitkem byl nákup dobrot 

 v hlineckém „Pepýk shopu“ .  

Zatím poslední akcí byl výlet autobusem  

do Muzea ve Svratce. 
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Na cestách si děti povídají, zažívají spoustu legrace, a tím se upevňuje jejich 

přátelství.  

Z každé procházky se vracíme s úsměvem na tváři a s hezkými vzpomínkami a už 

společně plánujeme další výlet. 

A co na to naši výletníci? 

 Matěj: 

V turistickém kroužku nám paní učitelky ukazují různá místa v okolí Hlinska. 

 

 Sonička: 

Výlet do Svratky se mi moc líbil. Navštívila jsem muzeum, kde jsem viděla 

staré školní lavice, starý obchod a stará kola. Do knihy návštěv jsem se 

podepsala. Poté jsmešli do obchodu Quanto, kde jsem si koupila bonbony. 

Potom jsme šli do cukrárny Na Růžku, kde jsem si koupila dortík a náramek. 

Výlet se mi moc líbil. 

 

 Jessica: 

Na turistickém kroužku mě baví 

nejvíc nákupy všude možně . 

Někdy zajdeme i k některým 

kamarádům. 

 

 Matýsek R.: 

 Až půjdeme k nám, tak doufám, 

že bude Barča spát. 
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Ahoj! 
Někteří jste v Praze ještě nebyli a nevíte ani některé informace. Ale to se teď změní!  

Odjížděli jsme v 6:00, protože cesta do Prahy trvá asi dvě a půl hodiny. V Praze jsme 

viděli např. Pražský hrad, Karlův most, Petřínskou rozhlednu, Pražský orloj … 

Bylo to móóóc pěkné. Doufám, že se do Prahy taky někdy podíváte. 

 

Leontýna Ďuračková, Anna Solčanská 

 

 

     1.             
  2.                

    3.              

     4.             
    5.              
 

1) rozhledna v Praze 

2) podzemní dráha 

3) most v Praze 

4) Pražský … 

5) náměstí v Praze 

Sylva Řezníčková, Tereza Šallyová 
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Exkurze do planetária v Hradci Králové 

a návštěva Rytířského hradiště 

Dne 18. 10. 2022 třídy 5. A a 5. B vyrazily na společnou exkurzi do planetária v Hradci Králové. Na 

začátku školního roku se žáci pátých tříd učí v předmětu přírodovědy o naší planetě Zemi, Slunci a 

Sluneční soustavě, tudíž tato exkurze žákům napomohla více si ucelit informace získané ve škole.  

Žákům byl nejdříve puštěn naučný dokument o vesmírných jevech v digitálním planetáriu, poté se 

přemístili do hvězdárny, kde na ně čekala obloha plná hvězd. Mohli si prohlédnout spoustu  

speciálních, audiovizuální a demonstračních prostředků a také pomocí projekce, dalekohledem 

pozorovat Slunce.  

V návaznosti na tento pestrý program, jsme si mohli společně se žáky 25. října 2022 kolem poledne 

prohlédnout částečné zatmění Slunce přes svářecí 

sklíčka, které si žáci mohli zakoupit v sortimentu 

hvězdárny. 

Slova žáků: 

 „V planetáriu se mi nejvíce líbila koule, která vás 

nabije, a potom můžete dát někomu ránu. Byla 

tam velká napodobenina planety Země. Dalo se 

tam pozorovat Slunce takovým dalekohledem, do 

kterého když se podíváte, tak oslepnete. Takže 

nám to promítali na plátno. Potom nám k tomu 

dali papírek, který začal hořet. V sále nám pouštěli 

hvězdy a povídali k tomu. V polovině povídání se 

pánové vystřídali a potom nám pouštěli film.“ 

      

                                                                                  Nela Vodrážková 5. B 

 

 „Na tuto exkurzi jsme vyrazili časně ráno autobusem. Cesta trvala něco málo přes hodinu a ve 

hvězdárně se nám moc líbilo, nejvíce asi elektrizující koule a velká napodobenina naší planety 

Země. Bylo pěkné počasí, a tak jsme se vydali ještě do nedalekého Rytířského hradiště – předáváme 

„štafetu“ spolužákům z 5. A. Tak zase někdy v Očku nebo ve škole ahoj.“    

             

                                                                                    žáci z 5. B 
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„Naše třída 5. A a třída 5. B jela do Planetária v Hradci Králové. Sraz byl před školou v 6:30 hod. Jeli 

jsme velkým autobusem a cesta rychle utekla. Když jsme dorazili na místo, tak nás pustili do veliké 

místnosti, kde byl model Slunce a koule, která dává „elektrošoky“. Byl tam i automat, kde jsme si 

mohli něco koupit. Pak jsme šli do místnosti, kde nám dva páni povídali o vesmíru a pustili nám film 

o vzniku života a Měsíce. Když jsme se dodívali, tak nám pán vyprávěl o Slunci. Potom si každý mohl 

koupit suvenýr.  

Po návštěvě Planetária jsme šli na Rytířské hřiště, kde byly lavičky v malých hradech a malá 

rozhledna. Tam jsme měli volno, svačinu a společně jsme se vyfotili. Pak jsme šli už k autobusu a jeli 

domů.  

Výlet se mi moc líbil, hlavně Planetárium bylo zajímavé. Těším se na příští výlet.“ 

          Nela Víšková 5. A 

 

 

 

 

 

 

             Nela Vodrážková  5. B 

„Konečně jsme se dočkali. Měli jsme vyrazit už loni, ale bylo tam stále plno. V úterý ráno jsme 

nasedli do autobusu a vyrazili jsme směr Hradec Králové. Po hodině a půl jsme přijeli k planetáriu. 

Vyzvedli si nás tam pracovníci planetária a ukázali nám, co tam vše mají. Mě nejvíce zaujalo, když 

jsem si sedl na křeslo, které simuluje vzlet rakety. Další zážitek byl, když jsme se dívali na strop 

s celou sluneční soustavou. Ještě si pro nás připravili  

„Kosmické srážky“. A velké překvapení byl velký 

dalekohled u otevírací střechy. Byl to pro mě velký 

zážitek.“ 

Adam Mareš 5. A 

 

 

Martin Pražák 5. B 

Nela Vodrážková 5. B 
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„Ahoj, zdravíme z 5. A a chtěli bychom vám něco napsat o tom, jak jsme se školou 18. 10. byli na 

exkurzi v planetáriu v Hradci Králové. Když jsme přijeli na místo, chvíli jsme čekali, než nás pustili do 

kinosálu. Měli jsme tedy čas vyzkoušet různé husté atrakce jako křeslo, které simulovalo let do 

vesmíru, elektrickou kouli a další věci. Pak nás pustili do sálu, kde nám vyprávěli o planetách, 

hvězdách, Slunci a dalších vesmírných věcech. Názorně nám ukázali, že se Země otáčí a ukazovali 

nám dalekohledem Slunce. Poté jsme si 

nakoupili nějaké věci, ale pak už jsme museli 

odjet. Cestou jsme se ještě stavili na Rytířském 

hradišti, které jsme řádně prozkoumali a hráli 

jsme tam na babu. Cestou domů autobusem 

jsme si o všem povídali. Moc se nám to tam 

líbilo.“ 

                         Vít Novosad, Jakub Trdý 5. A 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nela Vodrážková 5. B 



  

  

20 

 

NAŠE POSTŘEHY Z 2. STUPNĚ - 6. A 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                               

                                 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     

V září jsme nastoupili na 2. stupeň do 6. třídy.  

Hodně učiva se opakuje, ale ve vyšších ročnících 

to bude určitě těžší.  

I tak je to tady lepší než na 1. stupni. 

Naše paní učitelka je dobrá. 

Ahoj všichni, chceme vám říct, na co se 

můžete těšit na 2. stupeň. 

První dojmy byly dobré. Máme volnou 

hodinu, po které se rozdělujeme do 

skupin pěstitelských prací a dílen.  

Je zde více učení, zkoušení, referátů a 

učitelů, kterým je třeba vyhovět. 

Denisa a Laura 

 

V září začala naše docházka na 2. stupni. 

Museli jsme si zvyknout na mnoho nových učitelů, více 

předmětů a hodin, obtížnější výtvarnou výchovu a nové 

židle. 

Líbí se nám zde volné hodiny, nová tabule a skříňky a 

hodní učitelé. 

Nicolas a Aleš 
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Na 2. stupni mě překvapilo, jak máme milé učitelky 

a učitele.  

V naší třídě se mi líbí výzdoba. 

Jednou za dva týdny máme volnou hodinu a to je 

skvělé. 

Máme více testů a úkolů, ale je to tu fajn. 

Musela jsem si zvyknout, že skoro na každý 

předmět máme jiného učitele. 

Linda 

 

 

Na 2. stupni to je obtížnější. Máme 

více předmětů, učebnic i učitelů.  

Výhodou jsou větší skříňky v šatně.  

Nemusíme psát čtenářské deníky, ale 

máme referáty. 

Alen a David 

V září jsme konečně nastoupili na 2. 

stupeň.  

Máme více předmětů, které se nám zatím 

líbí a volnou hodinu, na kterou jsme se tak 

těšili.  

Jsou tu obtížnější testy i učivo.  

Dostali jsme hodnou paní učitelku. 

Ondra, Šimon a Matouš 
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Na 2. stupni nám přibylo mnoho 

předmětů. Je obtížné se připravovat 

z hodiny na hodinu. 

Tělocvik je zábavnější v tom, že 

skoro každou hodinu hrajeme hry.  

Hlavně tu jsou super učitelé!!! 

Michal, Jirka a Patrik 

 

 

Na 2. stupni se mi líbí volná hodina před 

odpoledním vyučováním. 

Můžeme sami zalévat kytky. 

Nelíbí se mi nové židle. 

 

Máme úplně nové předměty 

jako fyziku, občanskou 

výchovu, zeměpis, … 

Je zde více učitelů a víc učení. 

Kája a Andrea 
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Od září máme nového spolužáka – jmenuje se Gleb Razliivaev. 

                                                                                                                                           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                 

 

Mám rád spolužáky, 

protože jsou veselí. 

Máme hezkou šatnu 

s obrázky. 

Gleb 
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6. B v Pardubicích 

 
Ve čtvrtek 22. září jsme se s paní učitelkou Víškovou, panem učitelem Benešem a kamarády 

z 6. A vypravili vlakem do Pardubic. Naším hlavním cílem bylo ekocentrum Paleta. To se zabývá 

především ekologickou výchovou a prací s přírodními materiály. 

Před návštěvou ekocentra jsme se vydali na procházku po Pardubicích. Prošli jsme si 

centrum města a podívali se na místní zámek. Zajímavým zpestřením byla návštěva Zelené brány, 

kdy jsme si Pardubice prohlédli z výšky.  

V ekocentru nás čekal program, ve kterém jsme si vyzkoušeli pečení housek v peci. Nejprve 

jsme dostali úvodní informace. Povídali jsme si o tom, proč je pečivo tak důležité, z jakých surovin 

je utvořeno a s jakými druhy této potraviny se můžeme setkat. Také jsme určili topiče, kteří se po 

celou dobu starali o oheň. Následně jsme společně dali dohromady recept na housky, ve dvojicích 

jsme si připravili těsto a čekali jsme, až vykyne. 

Během této přestávky jsme se ze zahradního domku vydali na zahradu, kde jsme si 

vyzkoušeli mlácení a mletí obilí. Těsto mezitím vykynulo, všechny naše výtvory jsme dali na plech 

a vložili do kamenné pece. Asi za půl hodiny bylo upečeno. Někteří z nás si své bochánky snědli 

hned, jiní si je vzali domů, aby se mohli pochlubit, jak v průběhu dne ovládli pekařské řemeslo.    
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 Projektový den
Dne 10. 10. se uskutečnil projektový den. Projektový den byl zaměřen na hledání 

kešek a vyplňování pracovních listů v okolí Hlinska. Kešky byly schovány na školní 

zahradě, u Matulovy vily, u muzea, vedle stadionu a u Ježdíkova domu. Po těchto 

místech se první stupeň pohyboval podle mapy a druhý stupeň podle souřadnic 

v elektronických mapách. Nakonec se celý projektový den zakončil na hřišti, kde 

byly pro žáky připraveny různé pohybové aktivity. Celý projektový den vyhrála 7. A 

   a 6. A.
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Dne 21. září 2022 proběhl na Ležákách již 7. ročník Memoriálu Josefa Šťulíka. 

Josef Šťulík, vězněný od 22. června 1942 

pardubickým gestapem, byl ve čtvrtek                  

2. července 1942 popraven s dalšími 

spolupracovníky výsadku Silver A u Zámečku       

v Pardubicích. Na památku tohoto muže se 

rozhodl Památník Lidice pořádat každoročně 

přespolní běh pro mládež. Trať vede po polní      

a lesní cestě, kterou chodily ležácké děti          

do školy ve Včelákově. 

 

Záštitu nad 7. ročníkem Memoriálu převzala paní Jarmila Kratochvílová, běžkyně krátkých a 

středních tratí, držitelka světového rekordu na 800 m, která osobně odstartovala všechny 

soutěžní kategorie. 

V ranních hodinách přijel autobus k Penny Marketu, který nás odvezl přímo na Ležáky.  Jako 

pedagogický dozor s námi jela paní učitelka Klinecká a pan učitel Beneš.                                                                       

Na Ležákách jsme dostali běžecká čísla. Všichni jsme si připadali jako na nějaké olympiádě. Byl to 

super pocit. 

Před začátkem běhu jsme si šli projít prvních pár desítek metrů trasy, abychom věděli, co a jak :-). 

Poté jsme se vrátili ke svému stanovišti a trochu se před během rozcvičili. 

Celkem byly 4 běžecké skupiny. V 10.00 h vybíhala první skupina 

dívek. Trasa běhu byla dlouhá 1,9 km. Krátce  po začátku běhu 

jsme přeběhli po můstku přes řeku a dále pokračovali do velkého 

kopce, kde jedna nejmenovaná běžkyně "omylem" zašlápla 

slimáka a následně se po něm sklouzla, ale vybrala to. 

               

Kluci měli trasu o něco 

delší, konkrétně 2,3 km. Následovaly další dvě skupiny 

běžců (dorostenky a dorostenci).                                                                  

Ze Včelákova jsme měli možnost jít stejnou trasou zpátky 

pěšky nebo jet autobusem. Po běhu jsme dostali kartičku   

na občerstvení, kterou jsme vyměnili za jídlo a pití. 
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Ve 12.15 h bylo vyhlášení běhu. Bohužel se z naší školy na prvních třech místech nikdo neumístil, 

nicméně není důležité vyhrát, ale zúčastnit se, protože našimi sportovními výkony jsme uctili 

památku obyvatel vyhlazené osady Ležáky.                                                                                                    

Ve 12.45h nás odvezl autobus zpět do Hlinska. Domů jsme přišli mírně unavení, ale         

        s dobrým pocitem. 

 

TÍMTO CHCEME NAMOTIVOVAT 

VŠECHNY Z DRUHÉHO STUPNĚ: 

POBĚŽTE S NÁMI 11. DUBNA 2023 

          Běžkyně z 8. A 
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Exkurze 8. B do Ostravy 

V půlce října se naše třída vydala na exkurzi na 

severní Moravu do Ostravy. Cílem byla návštěva 

největší radnice i radniční věže u nás a Malý svět 

techniky – U6, který se nachází v areálu Dolních 

Vítkovic. Samozřejmě jsme nemohli vynechat i 

návštěvu centra města. Cesta vlakem trvala něco 

málo přes čtyři hodiny, proto bylo nutné vstávat už 

brzo ráno. Kolem 10 hodiny ráno se objevujeme na 

nádraží v Ostravě. Po krátké cestě trolejbusem už 

stojíme před radnicí. Z věže radnice je nádherný 

výhled na celé město a okolí i s místy, které jsme 

následně navštívili. Po prohlídce centra a cestě 

tramvají procházíme rozlehlým památkovým 

areálem Dolních Vítkovic k U6. V Malém světě 

techniky jsou k vidění různé exponáty, které se 

týkají technického pokroku lidstva, a valná většina 

z nich je interaktivních. Byli jsme zde jako jedni 

z posledních návštěvníků, protože celá U6 se na více 

než půl roku na konci října uzavřela a probíhá v ní 

teď celková rekonstrukce. Zbývala už jen cesta 

tramvají přes celé centrum na hlavní nádraží, odkud 

se zpožděným expresem vydáváme na cestu zpět do 

Hlinska. 
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Můj první lyžařský výcvik 

 Jmenuji se František Kopáč, ale nikdo mi neřekne jinak než Motyka. V den, kdy jsme měli 

odjet do Zdobnice v Orlických horách na lyžařský výcvik, jsem se probudil se zlou předtuchou. 

Zdálo se mi, že budou komplikace.  

 Na nástupišti bylo rušno a já, dojídající pecen chleba na snídani, stál a zabíral tři čtvrtě 

chodníku. Sto kilo není zrovna na sedmáka málo. Když jsem chtěl nastoupit do autobusu, vyřítil se 

na mě řidič a hned spustil na učitele: „Slona jsme neměli ve smlouvě!“ „Ale to je žák Kopáč,“ řekl 

omluvně učitel. Nakonec se ukázalo, že řidič Karel Martináč si vzal jen lehký autobus. 

 Cesta probíhala klidně, až na to, že mne vysadili v Rychnově nad Kněžnou kvůli 

nedostatečnému výkonu motoru. Hold jsem si sbalil své lyže po dědečkovi a šel. 

 Druhý den z rána jsme vyrazili do strání. Najednou učitel Sova vytáhl zpod kožíšku košíček 

řka: „Jdu na houby.“ Bylo mi to divné, ale na nic jsem se neptal. V tu chvíli se v místě, kde vyučující 

zmizel, objevil medvěd. Třída začala ječet, jen já zachoval chladnou hlavu. Stoupl jsem si před 

spolužáky, čímž jsem je dokonale zakryl, odpoutal lyži a přetáhl jsem jí medvěda po palici. Ozvalo 

se: „Jau, jau, jau!“ Já však nezaváhal, bacil jsem ho ještě jednou a on se skutálel ze stráně.  

 Marně jsme volali učitele, marně čekali. Po dvou hodinách nás to přestalo bavit. Zamířili 

jsme tedy zpátky k chatě. Ani u večeře se však učitel neukázal. Až za tmy se objevila podivná 

postava vzdáleně připomínající Sovu. Hodil masku medvěda do krbu a šel si lehnout se slovy: „Na 

nic se mě neptejte.“ 

 Z toho plyne poučení: S čím kdo zachází, tím také schází.  

          Jenda Pokorný, 9. A 
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EXKURZE DO BRNA 

Dne 20. 9. 2022 jsme se vydali na výlet do Brna. Sraz jsme měli u školy v 7:30. Zde nás vyzvedl 

autobus a frčeli jsme do Brna. V 9:30 jsme už byli v planetáriu a čekali na zahájení programu, který 

se jmenoval „Cesta za miliardou hvězd“. Šli jsme do velké tmavé místnosti bez oken a usadili se na 

sedadla. Program byl zahájen prezentací o hvězdách a souhvězdích, přičemž jsme se koukali nad 

sebe, protože tato prezentace byla v 2D provedení. Z planetária jsme zamířili na hrad Špilberk. Šli 

jsme na prohlídku sklepem, kde nás provázel nesympatický pán, který stále někam spěchal, takže 

z toho polovina třídy nic moc nemá. Navštívili jsme mučírnu, kde jsme si mohli vlézt do bedny, ve 

které vězni trávili celý den. Z hradu Špilberku jsme šli pěšky přes střed města do Vaňkovky a 

v 16:00 jsme odjížděli zpátky domů. Brno se nám líbilo a už nyní se těšíme na další možnou exkurzi. 

Autor: Nikola Odvárková 
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Školní družina 

 

V průběhu září a října jsme využili hezkého počasí a vyrazili do přírody.  
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Z činnosti rukodělného kroužku Klubko 

 

V letošním školním roce zahájil na naší škole svou činnost rukodělný kroužek Klubko. 

Přihlásilo se do něj 11 dětí z různých tříd 1. stupně. Program našeho kroužku je 

opravdu pestrý. Budeme se seznamovat s různými materiály a tvořit z nich výrobky, 

háčkovat, šít, přišívat knoflíky, pracovat s keramikou, vařit a mnoho dalších věcí. Už 

máme za sebou smažení bramboráků, výrobu housenek z listí, háčkování řetízků, šití 

dárkových pytlíčků zdobených knoflíky, výrobu strašidýlek a těšíme se na spoustu 

dalších činností. 
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PREVENCE NA RESSLOVCE – BESEDY S VOZÍČKÁŘI 

Předposlední listopadový týden navštívili naši školu tři handicapovaní pracovníci - ambasadoři VZP 

ČR s velmi zajímavým programem pod názvem VZPoura úrazům. Přijeli k nám, aby informovali 

děti o tom, jak předcházet úrazům a jakým způsobem se s případným úrazem a jeho následky 

vypořádat.  

Během čtyř dnů proběhlo celkem 12 devadesátiminutových besed 

s panem Pavlem Brožem, Pavlem Bambouskem a Radkem Krupou. V 

první polovině besedy ambasadoři vysvětlili typy zranění a jejich zdravotní 

následky.  Na modelu páteře představili funkci jednotlivých obratlů, které 

chrání důležitou míchu. Dle místa poranění míchy ukázali dětem, k jakým 

postižením v rámci těla dochází.    

Každý ambasador převyprávěl svůj osobní příběh. Příběh, kdy jim pouhá 

vteřina otočila život o 180 stupňů a oni se společně se svými rodinami 

museli naučit žít „jinak“. Po dlouhém léčení a rehabilitacích se pomalu 

vraceli do života, který již nebyl běžný jako před úrazem.   

V průběhu besedy ambasadoři komunikovali s dětmi, pokládali spoustu 

otázek ohledně bezpečnosti nejen při sportování, dopravě, ale i ve škole a 

na jiných místech. Děti byly zvídavé a také se spontánně vyjadřovaly k probíraným tématům. 

Někdy váhaly, zda nosit ochranné pomůcky např. při krátké jízdě na kole, kolečkových bruslích 

apod. nebo zda zapínat bezpečnostní pásy při nedaleké jízdě autem. Vše jim bylo ihned 

vysvětleno.  Uklouznout, spadnout můžeme i po prvním odražení a zároveň nás helmy a další 

ochranné pomůcky chrání před vnějšími vlivy. K úrazu bohužel můžeme přijít ne naší vinou. Myslet 

na vlastní zdraví a také zdraví ostatních je velmi důležité. 
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V druhé polovině besedy byl v prezentaci na interaktivní tabuli představen život vozíčkářů. Děti se 

dozvěděly, co vozíčkáři zvládají. Viděly auta speciálně upravená pro potřeby vozíčkáře, nájezdové 

plošiny, speciální vozíky a jiné pomůcky pro konkrétní druh sportu  (rugby, basketbal, florbal, tenis, 

stolní tenis, lyžování, handcycling – jízda na třech kolech, sledge hokej apod.) Zjistily, jak potřebné 

jsou úpravy v domácím prostředí (schody, kuchyňská linka, koupelna) i mimo domov.  Na druhé 

straně byly dětem ukázány snímky, kam se vozíčkáři téměř nikdy nedostanou, co je pro ně navždy 

problém (průlezky, fotbalové hřiště, les, písečná pláž, štěrková cesta, kamínky, …).  

Velice si vážíme, že k nám pracovníci VZP přijeli a naplnili tak společný cíl – motivovat žáky 

k zodpovědné péči o vlastní zdraví a zdraví lidí v jejich okolí. Motivací ambasadorů je právě 

přispívat k tomu, aby nepřibývalo dětí, které v důsledku úrazu žijí s celoživotním handicapem. 

Motto pana Radka Krupy je příznačné: „Děti, prosím používejte stále hlavu při všem, co děláte!“  

Rádi bychom dodali, že neméně důležitá je, kromě prevence v oblasti úrazů, také podpora 

vzájemného respektu, ohleduplnosti a ochoty pomoci nejen lidem s handicapem. Udělat dobrý 

skutek v rámci nezištné pomoci otvírá srdce a vykouzlí úsměv na tváři všem zúčastněným.       

                          

Další informace o projektu VZPoura úrazům a informace o ambasadorech lze najít                        

na www.vzpoura-urazum.cz.  

                                                                                                   Adéla Jůnová  
                                                                                                       metodik prevence 
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